

**တၢ်ကွၢ်ထွဲမၤကဆိဟံၣ်ဃီတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ကမံးတံၢ်**  
**တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒၢး, ခွဲး-ချး (Cheek-Clark) တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်**  
**လၢမၢ်ဂ့ၢ် ၁၅, ၂၀၁၂**

**တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါလိာ်သး -**

မံး(စ)လံးဟီး (Ms. Lea Holt) တူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးစံးဘျူးဘၣ်ပုၤကိးဂၤဒဲးလၢအဟဲထီၣ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အယီၤလီၤ.တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖး ကမံး တံၢ်အကရၢဖိတဖၣ်လၢအဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်မုၢ်ဝဲ ဘကံၤနံယၢ် ဘဲၣ်လံး (Virginia Baillif), စုလဘါယၢ် ဘျဲ (Sylvia Bland), ဒုးဘုးဝဲ ရးလု (David Fraley), ကွီ(န)ဝဲလယၢ် (John Williams), အကံၤလၢ် ဝီမဲး (Angela Womack) ဒီးဒိၣ်နဲ ရဲး(ဝ) (Donald Wright), ကွီၣ်အိၣ် (Kyaw Aung), စိၤလီၤလးမူ (Saw Lawla Moo) တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွီး(က) ကွီ(မ) (George James), ကွၢ်ဝဲနံတၢ် ဝဲလယၢ် (Juanita Williams) ဒီး ရှိ(န)ခိလဲ (Shawn Caldwell) တဖၣ် တဟဲထီၣ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤ ဘၣ်ဒီး ရှိ (န) (Shawn) ဒီး ကွၢ်ဝဲနံတၢ် (Juanita) လဲၤဆူ ဝဲ OS1 ပုၤမၤကဆိဟံၣ်ဖျိၣ်စိမိ (Janitor University), အူထၢ် (Utah) န့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ဃီ -ထု စံၣ်အဲနူ (Tracy Agnew), ခြံးစုရီ (Chris Chiron) ဒီးပုၤမၤစၢၤပုၤမၤတၢ်ဖိမဲရံၣ်ခြံးဘဲ (Mary Craven) သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဟဲထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်- လၢမၢ်ဂ့ၢ် ၁, ၂၀၁၂ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် -**

ကမံးတံၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤဝဲ လၢမၢ်ဂ့ၢ် ၁, ၂၀၁၂ အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲတၢ်တဲသကိးတၢ်ဝဲအလီၢ်ခံ, အကံၤလၢ်ဝီမဲး (Angela Womack) ဆူန့ၣ်လၢ တၢ်ကဟံၣ်ဂၢ်ဟံၣ်ကျါတၢ်ကွဲးနီၣ်, ဒီးဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ထွဲအီၤလၢ ကွီ(န)ဝဲလယၢ် (John Williams) န့ၣ် လီၤ. ပုၤခဲလၢတၢ်လိာ်သကိးတၢ်ဆူန့ၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ယုပုၤမၤကဆိကွၢ်ထွဲတၢ်အပူၤန့ၣ်တၢ် -**

တၢ်ယုပုၤန့ၣ်တၢ်အံၤတၢ်မၤအီၤဒီးဒုးတၢ်အဖၢမုၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ်ကရၢလီၤတၢ်ဆၢတံၢ်တဖၣ်လၢ ခါဆူညါ ၃ - ၄ နံန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ဂ့ၢ်အဂုၤအဂၤတဖၣ် -**

မံး(စ)ဟီး (Ms. Holt) ဒုးသ့ၣ်ညါ ကမံးတံၢ်တဖၣ်ဘၣ်ယး (Intel) နီၣ်ဝဲခံတဖၣ်အဂုၤလၢ ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢ အပူၤကွၢ်တဘျီန့ၣ်လီၤ. တၢ်အကျိၤအကျဲလၢ တၢ်စူးကါအီၤခဲအံၤတခါန့ၣ် မုၢ်လၢတၢ်ဘျီအီၤသ့အယီၤ, တၢ်ဆဲးစူးကါနီၣ်ဝဲခံတဖၣ်သ့ ကစီဒီးန့ၣ်လီၤ. မံး(စ)ဟီး (Ms. Holt) တဲအါထီၣ်ဝဲလၢ ဝဲကျိၤကဆၢတံၢ်ဝဲလၢ OneCard အကျိၤအကျဲါန့ၣ်လီၤ.

ဝဲလၢအုၤဖျိး ၂, ၂၀၁၂န့ၣ် ဝဲကသံၣ်အကွီ (Dental School) အတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဖးဒိၣ်တဖျါၣ်ကအိးထီၣ်အသးလီၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိ (ဟီၣ်ကဝီ ၂၁၅) ကမၤပိာ်ထွဲဒီးကရူၢ်တၢ်မၤကဆိသကိးတၢ်အကွၢ်ပနီၣ်ဒီးကမၤတၢ်လၢ တၢ်မၤအဆၢကတီၢ်သၢကတီၢ်တကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကတီၢ်အံၤ တၢ်မၤ ကဆိ ဝဲကသံၣ်အကွီ (Dental) အတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လၢ တၢ်မၤကတီၢ်ခံခါတခါဒီးလၢခံတၢ်ကဘၣ်သုးအလီၢ်ဆူ တၢ်မၤဆၢကတီၢ်သၢခါတခါ န့ၣ်လီၤ. ဟီၣ်ကဝီ ၂၁၀ ကသုးအသး ဆူ တၢ်မၤလီၢ်ခံပတီၢ်တပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဟ့ၣ်တၢ်အခွဲးဂ့ၢ်ယၢ်ဘၣ်လၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအ အိၣ်လၢ လီၢ်ကဝီလၢ အဘၣ်ထွဲတဖၣ် ကဘၣ်ယုထာဝဲလၢ စးထီၣ်လၢ လၢမၢ်ဂ့ၢ် ၁၉ န့ၣ်, မုၢ်အကအိၣ်ဝဲလၢ တၢ်မၤအကတီၢ်လၢအမၤ ဝဲအခဲအံၤခါ မ့တမ့ၢ် ကလဲၤဆူ တၢ်မၤအကတီၢ်အဂၤတခါခါန့ၣ်လီၤ.

မံး(စ)ဟီး (Ms. Holt) ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ဝဲန့ၣ်ကွၢ်ကိးဂၤ ကဘၣ်ထံၣ်လိာ်အသးဒီးအဝဲသ့ၣ်အပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢ ကဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဘၣ်ယးတၢ်မၤကရူၢ်ခိၣ်အဂုၢ်ဒီးဒီးကရူၢ်တၢ်မၤကဆိတၢ်အကွၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကမံးတံၢ်ဖိအါဂၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်တမၤန့ၢ်ဒီးလံာ် တဖၣ်အံၤဒ်ဘၣ်လီၤ. မံး(စ)ဟီး (Ms. Holt) ဟ့ၣ်လီၤဝဲလံာ်ကွဲးဒီးတဖၣ်ဆူ ကရၢဖိတဖၣ်အအိၣ်ဒီးတဲဝဲလၢ အဝဲလူၤယုသ့ၣ်ညါထွဲဝဲ ဒီးမၤလီၢ်တံၢ်ဝဲလၢ ဟီၣ်ကဝီ ဝဲန့ၣ်ကွၢ်တဖၣ် ကဟ့ၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါပုၤမၤတၢ်ဖိလၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်လၢအံၤ တၢ်ကရၢလီၤ အီၤလၢ အသီ ၁၀ အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

မံးစထာ် ၃၅ (Mr. Chiron) ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ပဒီးလဲတၢ်လီၤလၢ ၂၅ တီၤ, လၢအပၣ်ယုၣ်ဒီးဟံၣ် ကဝီၤမဲန့ၣ်က့ၢ်, တၢ်မၤကရူၢ်ခိၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲမၤကဆိတၢ်လၢ အမၤတၢ်လၢတၢ်မၤဆၢကတီၢ်ကိးကတီၢ်ဒီးဒီး, ပအိၣ်ခိးတၢ်လၢပကမၤ န့ၢ်တၢ်အၢၣ်လီၤတၢ်လိာ်လၢတၢ်ကဟ့ၣ်လၢလဲ, တချုးလၢ ပဟ့ၣ်လီၤတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်မၤတၢ်လၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်**

တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢတၢ်မၤအီၤလၢ အအိၣ်ထီၣ်ခိဖျိ PRM အလံာ်ဟ်ဖျါအပူၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢ ကမၤအါထီၣ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ, လီၤဆီဒၣ် တၢ်ဖဲတၢ်မၤအဆၢကတီၢ်သၢပတီၢ်တပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထဲသကိးတၢ်တဖၣ်အကျါပၣ်ယုၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ဘၣ်ဟးလၢ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖၣ်အကဆူးဒီးတၢ်လဲၤကွၢ်လီၤတယၣ်ဆူတၢ်ကွၢ်တယၣ်အလီၤမ့ၢ်လၢ တၢ်လီၤတနီၤ, လီၤဆီဒၣ်တၢ်လၢ ကလံာ်စိးကွိက ရၢၢ်တဖၣ်န့ၣ်, တၢ်ခံးသ့ၣ်ဒိးမးန့ၣ်လီၤ. တၢ်လိာ်တဖၣ်အံၤ တၢ်ကထဲသကိးကဒီးအီၤတဘျီဖဲ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢတၢ်ကမၤအီၤလၢ ခါဆူ ညါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤကရူၢ် ၄က ဒီး ၄ ခ-**

တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢအဂၤတခါန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ကရူၢ်ကရၢအတၢ်မၤသကိးဒီးတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်မၤလီၤလၢအပွဲၤဒီး တၢ်ဟ်ကဲလိာ်သးန့ၣ်လီၤ. ကမံးတံာ်အါဂၤဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ခိဖျိတၢ်တတအိၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျါလၢ အရဲရဲပျီပျီဒီးလီၤကဲလိာ်သးတ ပယုၤယီအယီအံၤ မ့ၢ်တၢ်ကိတၢ်ခဲအိၣ်ကတၢ်လၢ ဝဲၤကျါတဖၣ်အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ဒုးန့ၣ်တၢ်အဒိဘၣ်ယး ဒီးကရူၢ်အတၢ်မၤသ ကိးတၢ်အပူၤ ခိဖျိလၢတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျါတဂ့ၤဘၣ်အယီ - တၢ်နာ်ပာ်ကမၣ်လိာ်သးဒီးတၢ်တဘၣ်လိာ်ဘၣ်စးကဲထီၣ်အါမံၤလၢတၢ်ဖဲတၢ် မၤလၢဝဲၤကျါအပူၤ- ဒီးခိဖျိလၢ တၢ်ဟ့ၣ်ကရၢတၢ်မၤလိအယီ ကမၤစၢၤပုၤမၤတၢ်ဖိလၢ ကသ့ၣ်ထီၣ်အတၢ်နာ်လၢ တၢ်ရဲဒီးအဝဲသ့ၣ် လၢကျဲတဘိယီအပူၤဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢတမံၤယီန့ၣ်လီၤ.

ကမံးတံာ်ကရၢဖိအကျါတဂၤဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ရလိာ်မုၢ်လိာ်အသး အါဒၣ်ထဲလၢပုၤလၢအမ့ၢ်အပူၤကလုာ်တကလုာ်ယီ ဒီးအီၤမ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ညီန့ၣ်လိာ်အသးဒီးတၢ်မုၢ်ဘၣ်အီၤအယီန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တနီၤလၢ ပုၤတဖၣ်ကရလိာ်မုၢ်လိာ်သးဒီးဟ်ဖျိၣ် ထီၣ်အသးတပူၤယီန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ -

- **တၢ်မၤလိတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ.** တၢ်မၤလိကဝီၤတနီၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဟဲစိာ်သကိးတၢ်အိၣ်ဒီးအိၣ်သကိးတပူၤယီဒီးသိး ပုၤလၢအမၤသကိး တၢ်တဖၣ် ကမၤလိဘၣ်ယးတၢ်အိၣ်တၢ်အီၤလၢအလီၤဆီလၢ အဟဲလၢတၢ်ဆဲးတၢ်လၢအါကလုာ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ထဲဒီးအၢၣ် လီၤသကိးလၢ တၢ်ကဘၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်သကိးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တဖၣ်အံၤလၢ လီၤကဝီၤအါတီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်အဂၤတ မံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်ကဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကမၤလိသကိးဘၣ်ယးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဒီးတၢ်လုာ်တၢ်လၢအလီၤဆီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (နံၤသဘျ့, လုာ်လုာ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, ဒီးအဂၤတဖၣ်)
- **တၢ်မၤလိဘၣ်ယးကျိာ်.** တၢ်မၤလိကဝီၤတနီၤအိၣ်ဒီး“တၢ်ဆီတလဲမၤလိကျိာ်တဖၣ်”ဖဲပုၤကိးဂၤမၤလိသကိး တၢ်ကဘၣ်က တီၤတၢ်ကတီၤဖျါပုၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ကျါအကူၢ်ဖိတနီၤလၢ ကျိာ်အါကျိာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အၢၣ်လီၤသကိးဝဲလၢ ကျဲအံၤမ့ၢ်ကျဲအဂ့ၤတ ဘိလၢ ကဟ်ဖျိၣ်ထီၣ်ပုၤတဖၣ်တပူၤယီလၢ ကဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်နာ်ပာ်အယီ တၢ်ကြၢၤဆိၣ်ထွဲဒီးမၤသကိးအီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤကမံးတံာ်လၢကဆိကမိၣ်သကိးဘၣ်ယးကျဲလၢ ကမၤအါထီၣ်တၢ်နာ်ပာ်ဒီးတၢ်ဟ်ကဲလိာ်သးဒီးဘၣ်ယးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ တၢ်ကကတီၤသ ကိးအီၤလၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢ ကဟဲဆူညါတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢခံတဘျီ -**

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢခံတဘျီန့ၣ်တၢ်ကမၤအီၤဖဲ မုၢ်လုာ်နံၤ, လါမၢ်ရး ၂၉, ၂၀၁၂ ဖဲဂီၤခီ ၇:၃၀ ဖဲ ခွဲး-ချး (Cheek-Clark) တၢ်သ့ၣ်ထီၣ် အ ဒါးန့ၣ်လီၤ.